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     Vážení spoluobčané,                                                                                                          
dovolte, abych Vám popřál příjemné čtení letošního prvního vydání Jarčovjanu. Dne 23. 4.2016 obec Jarcová 
a slovenská obec Koš po několika letech neformální spolupráce podepsala „Dohodu o partnerské spolupráci“. 
Tuto dohodu podepsal starosta obce Jarcová Ing. Ivo Veselý a starosta obce Koš Ing. Štefan Závadilka. Tato doho-
da byla podepsána v předvečer divadelního představení „Jarčovská Gula“ místního spolku Nová Snaha. V tento 
den na divadelní hru dorazil téměř plný autobus občanů naší nové partnerské obce. Někdo by mohl namítnout, 
že se vracíme do dob minulých, kdy partnerství bylo z povinnosti, ale v tomto případě je to jinak. To partnerství 
je spontánní, nenásilné, protože obě obce chtějí. Svědčí o tom i to, že následující víkend jsme se vydali k nim, 
150 km daleko, na hasičskou soutěž a hráli nám českou hymnu. Moc pěkné a emotivní. A co naše obec? Žije, a po-
těšitelné je, hlavně mladými sportovci a sportem dospělých. Vždyť která obec s  osmisty obyvateli si může říct, že 
její barvy reprezentuje ve fotbale pět družstev fotbalistů, 
v požárním sportu šest družstev hasičů, funguje oddíl te-
nisu, nohejbalu, volejbalu. Dále se v kulturním domě hra-
je florbal, stolní tenis, ve školce cvičí aerobic. Jeden neza-
ujatý člověk, který přišel do sportovního areálu, kdy byly 
plné kurty, trénovali fotbalisté i hasiči, se ptal, jestli tady 
je tak živo často, odpověděl jsem, že ano a on odvětil, že 
závidí, že u nich to nefunguje. Jistě, zastupitelstvo neřeší 
jen sport ale hlavně chod obce, nicméně je potřeba podě-
kovat těm, kteří se v jakémkoliv odvětví mladým věnují. 
Jim patří náš obdiv. Obci se podařilo získat další dotaci 
ze Zlínského kraje a z ní v současné době probíhá rekon-
strukce parket v kulturním domě. Všem přejeme příjem-
né prožití slunečného období na přelomu jara a léta.  
        Ing. Jaroslav Šula místostarosta

 „KALAMITA“ opět úřadovala ve své skupině v Beskydské volejbalové lize                                                                                                        
V neděli 6. 3. 2016 úspěšně zakončili naši volejbaloví nadšenci 7. ročník „REGION BESKYDY“ amatérské volej-
balové ligy smíšených družstev, hraný ve Frýdku-Místku. V letošním ročníku se zde objevily celky nesmírně vy-
rovnané, a že se bojovalo na vysoké sportovní úrovni, o tom není pochyb. Nasazení a motivace našich hráčů byly 
opravdu veliké, což bylo znát na každém zápase. Pot stékající po tvářích hráčů, propocené dresy, sem tam i vůně 

spálené kůže z nějakého toho obětavého pádu, 
to mluví za vše. Všechna ta dřina se ale vyplatila. 
Družstvo „Kalamita“ totiž ve své skupině vybojo-
valo první místo. Bohužel jeden nevydařený hra-
cí den, kdy se tým potýkal s velkou nemocností, 
rozhodl o tom, že se nemohl podílet na bojích 
o vyšší postupová umístění v lepší skupině. Po-
děkovaní patří všem, kteří se podíleli na jednot-
livých kláních, jakož i těm, kteří týmu pomáhají 
se zajištěním dopravy, a také věrným fanouškům 
za jejich účinnou podporu. Nesmíme zapome-
nout poděkovat panu ing. Zbyňku Popovi a jeho 
STUDIU 107 za vstřícnost a finanční podporu, 
bez níž by se tým vůbec nemohl do sportovních 
klání zapojit.   Ing. Věra Šulová



    Setkání seniorů a všech dobrých lidí s dobrou náladou                                                 
Jako každý rok, tak i letos se uskutečnilo tradiční setkání spoluobčanů seniorů a všech dobrých lidí s dobrou 
náladou se zastupiteli obce. V sobotu 2.4.2016 se sál kulturního zařízení OÚ Jarcová okolo 14. hodiny naplnil do 
posledního místečka babičkami, dědečky a rodiči. Kulturní vystoupení dětí ze Základní a mateřské školy Jarcová 
všem přítomným vykouzlilo úsměvy ve tvářích. Děti 
z obou oddělení MŠ potěšily milým pásmem říkadel, 
písniček, jarních pranostik i tanečních vystoupení. 
Žertovná divadelní pohádka se zpěvy žáků základní 
školy se také všem líbila. Starosta obce Ivo Veselý a 
členka komise Iveta Bačová při slavnostním přípitku 
dobrým vínem popřáli všem seniorům a přítomným 
pevné zdraví a spokojenost do dalších let. Členky 
komise připravily tradiční občerstvení a o všechny 
seniory se postaraly. Závěr patřil jako vždy hudební 
produkci p. Žlebka k poslechu i k tanci, při kterém 
pan starosta vytáčel všechny ženy tancechtivé. Letošní 
setkání spoluobčanů se zdařilo a již se těšíme na další.  
   Za sociální a kulturní komisi   Soňa Letáková

    Velikonoční kouzlení a tvoření ve škole                                                                                                             
16. březen 2016 byl pěkný slunečný den, vše již dýchalo jarní atmosférou  a ve škole se opět po roce sešli všichni, kteří 
si chtěli zpříjemnit předvelikonoční  období. Kromě již tradičních zdobení kraslic a velikonočních perníkových 
vajíček se nám podařilo zajistit i jiné netradiční techniky a výrobky.  Největší zájem byl o vyrábění velikonočních 
vajíček a ozdob z hmoty Fimo. Tu paní Marečková, která byla naším hostem, ihned vypalovala v troubě a návštěvníci 
si mohli pak odnést již hotový výrobek domů. Velkému zájmu se také těšila patchworková technika, kterou mistrně 
předváděla paní Nepálová. Dětem se také velmi líbilo vyrábění přáníček technikou pískování. Mohly si předem 
zvolit motiv a barvu a pak už jen pracovaly a krásná přáníčka byla na světě. Úspěch měly i jiné výrobky, jako například 
jarní domeček pro ptáčky nebo úžasné kraslice mistrně tvořené rukou  paní Kubišové. Novinkou, která měla 
u našich návštěvníků mimořádný úspěch, byla výroba přírodních krémů, balzámů na rty, pěny do koupele a jiných 
podobných výrobků čistě na bylinné bázi, plné vitamínů a jiných, pro naši pokožku cenných látek, vše samozřejmě  
bez chemie. Pod vedením paní Cabákové se při vyrábění této kosmetiky nesla celou školou vůně bylinek a olejíčků. 
A jaká by to byla návštěva bez občerstvení. Aby našim malým, ale i velkým pracantům nevyhládlo, upekla paní 
kuchařka ve škole koláč ke kávě nebo čaji. Moc děkujeme touto cestou všem našim hostům, pod jejichž vedením 
vznikaly úžasné věci a přispěli tak k pohodové velikonoční atmosféře. Věříme, že si i návštěvníci tvořivé odpoledne 
užili a výrobky, které si odnesli domů, se líbily.                                                Eva Janišová ředitelka školy 



    Vynášení Mařeny                          
 Rok uplynul jako voda a opět se nám přiblížila Smrtná neděle, která letos připadla již na 13.března 2016 a s ní 
tradiční „Vynášení Mařeny“. Snad z důvodu nepříznivého počasí nebo chřipkové epidemie, která nás zasáhla stejně 
jako zbytek kraje, se letošního vynášení Mařeny zúčastnilo daleko méně dětí a občanů než jiná léta. Ti, kteří se 
zúčastnili, se se zimou rozloučili v plnou parádou. Sešli jsme se před Jednotou, odkud se průvod vydal na pochod 
naši obcí, kdy jsme při několika zastaveních všichni společně zazpívali písničku „Mařeno, Mařeno…“. Během 
tohoto průvodu se k nám postupně přidávali další spoluobčané. 
Společně jsme pak všichni došli přes Zahrady až k řece Bečvě, 
kde pan starosta Mařenu se slovy „Pryč se zimou“ Mařenu hodil 
do Bečvy a děti za ní házely nazdobené větvičky a tím zima 
definitivně odplavala. Do školy si děti odnesly léto v podobě 
nazdobené zelené větvičky. Doufáme, že spolu s Mařenou odešla 
také zima a těšíme se na krásné počasí a dny plné sluníčka. Všem 
zúčastněným dětem, pedagogům a občanům obce děkujeme 
za jejich účast a podporu v dodržování tradic.    
        Mgr. Lenka Harvánková , učitelka MŠ   

     Vítání občánků 2016                                           
V sobotu 14.5.2016 se uskutečnilo tradiční 
„Vítání nových občánků“. Celý slavnostní 
akt uvedla paní Maruška Hrabovská, 
která všechny přítomné okouzlila zpěvem 
starodávné valašské ukolébavky. Nové 
občánky s rodiči, prarodiči a sourozenci 
přivítala netradiční dvojice: starosta 
pan Ivo Veselý, sám zasloužilý otec tří 
dětí, a člen sociální a kulturní komise 
Jakub Bližňák, který se na roli tatínka 
teprve připravuje. Všechny přítomné 
potěšilo vystoupení dětí z místí Základní 
a Mateřské školy v tradičních krojích. 
Starosta v krátkém projevu přivítal nové 
občany. Po představení všech narozených 
dětí následovalo předání malých 

pozorností, pamětních listů, kytiček a fotografování v kolébce. Z celkového počtu deseti nově narozených dětí 
se slavnostní akce účastnilo devět z nich, které se společně s rodiči vyfotografovali. Pamětní fotografii přikládám 
ke svému příspěvku, abyste se i Vy, ostatní občané, mohli potěšit pohledem na nové jarčovjánky. Popřejme jim 
a jejich rodičů hlavně zdraví a šťastný a spokojený život v naší obci.     Za sociální a kulturní komisi Iveta Bačová 

zleva:  Lidka Podmolová, Milčaz 
kopečka, Lidka Porubová, Slávka 
Müllerová, Mirek Hamšík. 1

zprava: p. Kubišová, za ruku 
Vlastička, Jožan Kubiš, Maruška 
a Lidka Křenkovy, Anička Čížo-
vá, Naďa Onderková. 0

zprava: Eva Bělicová - Konvičná, 
Pavla Kocurková - Mariničová, 
Věrka Letáková - Konvičná, Jirka 
a Vojta Hrabovští, Majka Folto-
vá, Hanka Letáková -Surá. 0

Pro zajímavost přikládáme fot-
ky pamětníků. Pokud si nejste 
jisti, koho vlastně vidíte, připo-
jili jsme popisky se jmény. Za-
vzpomínejte na staré dobré časy 
s námi…..



    Divadlo                          
Kdyby vám někdo řekl, že máte napsat divadelní hru o Jarcové, asi byste se nejdřív lekli. No jasně, já a napsat 
divadelní hru, řekne si asi každý. Kdybyste měli ale jenom trochu popustit uzdu svojí fantazii a přemýšlet nad 
tím, o čem by ta hra měla být, mohlo by vás napadnout jiné téma, než Jarčovská Kula? Asi většině z nás by tato 
přírodní dominanta naší obce alespoň bleskla hlavou. Když si k tomu přimyslíme známou pověst o tom, jak se 
Kula v Jarcové vlastně objevila, téma divadelní hry je už skoro na světě. Asi nějak takto mohl přemýšlet Zdeňa 
Plesník, který je autorem naší letošní hry. Ač sám není rodilým Jarčovjákem, trefil se do černého. Pro letošní 
110. výročí divadla v obci byl vytyčený plán – autorská divadelní hra o Jarcové. Zdeňa se tohoto tématu chopil 

a do puntíku úkol splnil. 
Pýcha a pád, to je hlavní 
téma naší pohádky. An-
dula, dcera hospodského 
z Lidečka, by si nejra-
ději pomýšlela na ně-
jakého pěkného a bo-
hatého ženicha, místní 
chasníci pro ni nejsou 
lákavá nabídka. Její pro-
stořekost o tom, že by si 
klidně zatancovala s čer-
tem, nemůže ujít zápisu 
do pekelné knihy hříchů. 
Když navíc jednoho dne 
do vsi zavítají i kočující 
cigáni, je průšvih na svě-
tě. Aniž by si toho sama 
všimla, vsadí se Andula 
ve své rozmařilosti o to, 
že když čerti otočí tok 
potoka Senice do kohou-
tího zakokrhání v sobotu 
ráno, bude Anče patřit 
peklu. Pekelná osádka 

má navíc spoustu času. Cigáni ukradli všechny kohouty z Lidečka a s Ančou to vypadá zle. Nebyla by to ale po-
hádka, aby vše nepadlo dobře. Lidečský starosta odměnou za to, že si Anče vezme jejich hloupého syna Vinc-
ka, obdaruje nešťastnici dekretem, který ona vymění s cigány za jednoho kohouta. Kohout naštěstí zakokrhá 
dřív, než čert stihne svoje dílo dokonat. Ten upustí poslední pískovcový balvan na stavbu hráze na potoce při 
přeletu nad Jarcovou a v obci vypukne velké pozdvižení. Mohlo by se zdát, že je nakonec všechno v pořádku. 
Otázkou ale zůstává, zda pro Andulu byla svatba s Vinckem vlastně výhra. Ať už ano nebo ne, pro nás se to 
nejdůležitější stalo – vznikla Jarčovská Kula. Anebo Gula. Název ať už si každý vybere sám. Důležité je to, že se 
nám letos podařilo soubor okysličit novými tvářemi. Nováčkem v sestavě se stal Jindra Kostelný, který se nebál 
si při své premiéře v divadle vystřihnout hned trojroli. Nesporným přínosem letošní hry bylo určitě i obsazení 
dětských rolí čertíků, cigáňat a vesnické drobotiny. Děcka se svých úloh nezalekly, přistoupily ke svým rolím 
zodpovědně a snad taky nasbíraly při zkouškách a hlavně představeních před plným sálem diváků nové zkuše-
nosti do života. Pokud nás něco překvapilo, a to velmi mile, tak to byl určitě enormní divácký zájem o letošní 
hru. Ano, slýcháme teď tuhle otázku ze všech stran – budou ještě další reprízy? Budou. Čtyři představení, 
které jsme v dubnu připravili, se ukázaly jako málo. Další termíny repríz proto určitě budeme řešit. O tom, 
jestli se bude jednat o podzimní data nebo se uvidíme až po novém roce, ještě budeme jednat. Každopádně 
ale chceme hru představit všem divákům, kteří mají zájem, a to i na přespolních prknech.
Závěrem bych tu chtěl vyzdvihnout také práci našich kolegů, kteří na pódiu nejsou vidět. Od počátku naše-
ho divadelního snažení se o výběr hudebního podkresu, ozvučení našich představení a tvorbu propagačních 
materiálů stará Vlastička Červenková, letitou oporou souboru je i Věrka Šulová, která nás svou svědomitou 
a duchapřítomnou nápovědou pravidelně tahá z nejhorších šlamastik. Krásné památky ve formě fotek pak pro 
nás vždy obstarává náš dvorní fotograf Martin Kuráň (ostatně tak jako pro celou naši obec při nejrůznějších 
akcích). Nemůžu zapomenout ani na Čendu Maška, nováčka za naším osvětlovacím pultem, který nám vytrhl 
trn z paty a téměř na poslední chvíli se rozhodl důkladně si posvítit na naše představení. Svatou trpělivost 
s naší nezbednou divadelní cháskou měl už posedmé Jura Sulovský - náš „rejža“. Doufám, že všichni tito ko-
legové nám zůstanou věrni.
        Za DS Nová Snaha Jakub Bližňák



     HASIČI                         
O bvo d ové ko l o m l a dýc h h a s i č ů v Rů ž ď ce 
Dne 7. května 2016 se naši mladí hasiči zúčastnili první jarní soutěže, a to obvodového kola, které se konalo v Růžď-
ce. Připravovali jsme se na něj již necelé dva měsíce předem, abychom s dětmi stihli natrénovat všechny disciplíny. 
Jelikož dětí stále přibývá, mohli jsme sestavit dvě družstva. Jsme jeden z nejpočetnějších obvodů okresu Vsetín, což 
znamená, že soutěže se pravidelně zúčastňuje velký počet družstev. Také z toho důvodu soutěž začínala už v 8 ho-
din ráno. Obvodové kolo je pro děti vždy velmi náročné, protože kromě klasického požárního útoku a štafety dvojic 
musí splnit také štafetu CTIF a štafetu 4x60 metrů. Ráno vše začalo slavnostním nástupem, po kterém následovala 
první disciplína, štafeta CTIF. Tam naše družstvo A, které bylo poskládáno z těch starších dětí, zaběhlo nejlepší 
čas a skončilo tak na 1. místě, družstvo B na krásném 10. místě. Další v pořadí byla štafeta 4x60m, kde Áčko urvalo  
2. místo a Béčko opět 10. místo, stejně jako na poslední štafetě dvojic. Závěr patřil královské a všemi oblíbené dis-
ciplíně, požárnímu útoku. Zde jsme s časy 20:90 a 32:31 vybojovali pěkné 3. a 9. místo. Netrpělivě jsme pak čekali 
na součet všech bodů a celkové výsledky, které nás nakonec velmi potěšily. Družstvo A se mohlo radovat z me-
daile za krásné 2. místo, družstvo B nakonec skončilo 10. z dvanácti. Den jsme naštěstí zvládli bez úrazu a nyní 
se budeme soustředit na klasické disciplíny, které budeme potřebovat celé léto v okresní lize mladých hasičů. 
J E E P
Obec Jarcová na základě žádosti na HZS Zlínského kraje získala bez-
úplatným převodem nového pomocníka pro jednotku dobrovolných 
hasičů. Územní odbor Vsetín, stanice Valašské Meziříčí v rámci obno-
vy techniky vyřadila RZA (rychlý záchranný automobil)  JEEP Chero-
-kee JB8S, který sloužil hlavně u dopravních nehod a lesních požárech. 
Pro SDH užitečná technika vzhledem ke svým terénním schopnostem 
a brodivostí. Vozidlo má najetých jen 45000,- km, je v dobrém technic-
kém stavu, i když nějaká investice do stoprocentního stavu bude. Jeep 
je vybaven nádrží s vysokotlakým zařízením na hašení, osvětlovací sou-
pravou, dvěma dýchacími přístroji navijákem a tažným zařízením. Naše 
jednotka jej dovybavila řetězovou pilou, elektrocentrálou, hadicemi, 
nářadím a spoustou potřebných věcí pro prvotní zásah. Toto vybavení 
bylo dosud umístěno v jiných vozidlech nebo ve zbrojnici. Hned první týden poté, co se podařilo legislativně vozi-
dlo přepsat na obec si zapsalo první výjezd k zahořelému komínu, naštěstí vše dobře dopadlo a hasiči zasahovali 
jen kontrolou teploty komína a střechy.
S o u tě ž n í  č in n o s t d o s p ě lýc h
Letošní soutěžní sezona začala netradičně ještě před obvodovým ko-
lem postupových soutěží. Družstvo žen se zúčastnilo velikonočního 
poháru ve Vsetíně. A 30.4. se vydaly dvě dodávky, hasičská a zapůjče-
ná sokolská do již zmíněné slovenské partnerské obce Koš. Den byl 
únavný, protože jme vyjeli v devět ráno a vrátili se v noci. Nicméně 
pět hodin na cestě stálo za to. Přátelské přivítání, skvělá atmosféra, 
stále se o nás starali. A výsledkově taky paráda. Ze šedesáti družstev 
ve třech  kategoriích si muži nad 35 let dovezli stříbrný pohár a ženy, 
jejichž konkurence byla podstatně větší pohár bronzový. A to i přes 
to, že na Slovensku jsou povoleny užší hadice, které my nemáme a šli 
jsme na naše širší. No a v sobotu 14.5. přišlo na řadu obvodové kolo 
v Růždce. Za zcela výjimečně hezkého počasí se nám poprvé podařilo 
postavit tři družstva - muže, ženy a staříky. Staříkům se po úporném tréninku zadařilo a vyhráli ze sedmi druž-
stev, ženy doplatily na nesehranost v novém složení a bronz jim utekl o fous a nově složené družstvo mladých 
kluků doplatilo na prasklou hadici a tedy neplatný pokus. Nicméně 
sezona dospělých rozjetá moc dobře.
T FA
Letošní sezona soutěže „nejtvrdší hasič přežívá“ pro naše barvy za-
čala také skvěle. Naši zástupci se na začátku sezony běželi dvě sou-
těže ve Velkých Karlovicích a ve slovenském Makově. V Karlovicích 
z necelé stovky účastníků vybojovali skvělé dvě desáté a jedno dru-
hé místo. V Makově běžela v našich barvách pouze Vladislava Kal-
ná a získala za sebe a za SDH Jarcová historicky první místo v této 
disciplíně. V této zajímavé disciplíně budeme pořádat 17. 7. soutěž 
na motokrosové trati u hřiště a bude se na co dívat. Předpokládáme 
účast až 100 soutěžících Z České a Slovenské republiky. Všechny sr-
dečně zveme, bude to něco nového.            SDH Jarcová



    Zprávy obecního úřadu:                        
1/ Vážení občané, náruživí sportovci, hosté, od poloviny dubna je vám opět k dispozici centrum sportovních a volnoča-
sových aktivit (tenisové kurty, hříště na klasický a plážový volejbal, nohejbal, basketbal, plážový fotbal spolu s potřebným 
zázemím). Můžete využít nejen samotné hřiště, ale i zastřešenou pergolu a ku-
chyňku na pořádání různých rodinných případně firemních akcí. Další infor-
mace a případné rezervace jsou na tel. čísle 603/489672. Níže uvádíme přehled 
otevírací doby v jednotlivých měsících. Abychom vám vyšli maximálně vstříc, 
v prázdninových měsících bude během dne otevřeno nepřetržitě. Pronájem 
jednoho kurtu přijde na 120,- Kč/hod. Pronájem hřiště na plážový volejbal při-
jde na 160,- Kč/hod. Členové Sokolu Jarcová, kteří uhradili svým vedoucím 
oddílů členský roční příspěvek, mají nárok na slevněné vstupné. Na slevněné 
vstupné mají také nárok i ostatní obyvatelé naší obce a obyvaleté Brňova, kteří 
zaplatí na obecním úřadu nebo správci sportoviště roční příspěvek ve výši 150,- 
Kč za dítě do 18 let nebo 300,- Kč za dospělého. Slevněné vstupné pak na kurty 
vyjde na 20,- Kč/hod resp. 60,- Kč/hod a hodinový pronájem hřiště na plážový 
volejbal na 40,- Kč/hod resp. 80,- Kč/hod. Abyste mohli slevu čerpat, doklad o 
zaplacení příspěvku mějte vždy u sebe. Prosím všechny návštěvníky, aby kolem 
sebe udržovali pořádek a všichni se tak mohli v tomto místě cítit příjemně.
2/ Rád bych tímto poděkoval všem, kteří uklidili cestu před svým domem 
po zimním posypu. Pevně věřím, že vás příští rok bude opět o něco více.
3/  Abychom vám byli v otázce třídění odpadů opět o něco blíž, zřídi-
li jsme dvě nové kontejnerové stanoviště na třídění skla. Jedno je na horním 
konci u stodoly rodiny Bačových a druhé je v části obce Za Vodů u odbočky na 
Skalník naproti domovu důchodců – viz fota.
Nově jsme u obchodu Jednota (vedle kontejneru na textil) umístili červe-
ný kontejner na sběr vysloužilého drobného elektra jako rádia, videa, DVD, 
drobné kuchyňské spotřebiče, menší vysavače, elektrické ruční nářadí, mobily 
apod. Vpravo do menšího otvoru v kontejneru můžete vhazovat i baterie. Vě-
řím, že kontejner budete hojně využívat. Během roku se nám snad podaří pod 
oba kontejnery vybudovat zpevněnou plochu.

4/Místní základní a mateřská škola oznamuje, že dne 4.6.2016 se usku-
teční dětský den. Konat se bude na místním fotbalovém hřišti.

5/ Oddíl kopané oznamuje, že v neděli 19.6. se na hřišti, v rámci ukončení 
sezóny, uskuteční velký fotbalový turnaj mladší a starší přípravky. Jste všichni 
srdečně zváni. Bohaté občerstvení zajištěno. Pokud byste chtěli své dítě přihlá-
sit do fotbalu, přijďte v úterý nebo čtvrtek na hřiště, kde probíhají tréninky od 
16:30 do 18:00 hod.
6/ Kotlíkové dotace Letos na jaře proběhlo první kolo tzv. „Kotlíkových do-
tací“. Cílem je výměna stávajících kotlů na pevná paliva s ručním přikládáním 
za nové účinné nízkoemisní tepelné zdroje jako je kotel na pevná paliva s au-
tomatickým přikládáním, plynový kondenzační kotel, tepelné čerpadlo, instalace solárně termických soustav pro přitápění 
nebo přípravu TV. Dotaci poskytuje Zlínský kraj a její výše je vázaná na typ nového zařízení a pohybuje se od 75% do 85 % 
z celkových nákladů (max. náklady jsou 150 tis. Kč). Na konci letošního roku nebo začátkem roku příštího by mohlo proběh-
nout druhé kolo. Pokud byste měli o tuto dotaci zájem a potřebovali pomoci s vyřízením žádosti, obraťte se na obecní úřad. 
Budeme se snažit Vám pomoci.
7/ Dřevo na topení Během roku se v obecních lesích vyskytnou kůrovcové nebo spadlé stromy. Pokud by měl někdo zájem 
o jejich zpracování, zavolejte na obecní úřad – napíšeme si Vás do seznamu zájemců. Cena se odvíjí od náročnosti vytěžení. 
Aktuálně je možno vytěžit kůrovce pod rozhlednou směrem k vodojemu. Toto dřevo  by bylo pro vás zdarma díky zhoršenému 
přístupu. V případě zájmu volejte na OÚ.
8/  Popelnice Pokud má někdo z vás rozbitou popelnici, zavolejte na OÚ a řekněte, zda chcete plastovou popelnici na koleč-
kách nebo klasickou plechovou. Buď si ji můžete sami vyzvednout (musíte ale přinést popelnici starou) nebo vám ji vymění-
me. Popelnice jsou majetkem Technických služeb Val. Meziříčí a naše obec za ně platí  nájem. Pokud má někdo víc popelnic 
než potřebuje, dejte nám, prosím, vědět a my ji stáhneme. Každá koruna je dobrá. Jakmile odložíte odpad do popelnice, stává 
se tento majetkem obce, která zajistí likvidaci. V mnoha případech, při náhodném otevření popelnice, zjišťujeme, že je v ní 
spousta odpadu, který lze vytřídit. Zbytečně obec platí za něco, z čeho naopak může peníze dostat. Prosím, nebuďte k odpadům 
lhostejní, děkujeme. 
9/  Poplatky Připomínám, že poplatky za popelnice, kabelovku a psa měly být zaplaceny do konce března. Kdo tak ještě ne-
učinil, může zaplatit osobně na obecním úřadu nebo přes banku na účet 5924851/0100, kde do variabilního symbolu uvedete 
číslo popisné a do zprávy pro příjemce jméno, příjmení a za co platíte.
10/  Vaše náměty Rádi uvítáme Vaše náměty, podněty a připomínky. Nenechávejte si je pouze pro sebe či sousedy. Budujme 
obec společně!



    Policejní cvičení                        
Dne 19.5. se na obecním úřadu ozývala střelba. Naštěstí jen v rámci 
policejního cvičení. Okresní ředitelství PČR nás požádalo o umožně-
ní tohoto cvičení, protože rozsáhlé prostory obecního úřadu a kul-
turního domu policie považovala za vhodné. Cvičení mělo námět 
zlikvidování ozbrojeného pachatele, který ohrožuje vedení obce a 
její zaměstnance, aby si policisté změřili dojezdové časy a vyzkoušeli 
způsob zásahu. Role aktivního střelce se zhostil Jan Kostelný a to vel-
mi věrohodně. Roli rukojmích na sebe vzali starosta a místostarosta, 
Zuzana Onderková a „postřelená“ Veronika Šulová, která volala na tís-
ňovou linku. Když nám rozdávali chrániče sluchu a ochranné brýle, 
lehká nervozita byla. O tom, že se jedná o cvičení, se zasahující poli-
cisté z Rožnova, Vsetína a Valašského Meziříčí dozvěděli až na cestě 
ve vysílačkách. Rukojmí doufali, že se policejním instruktorům poda-
ří zasahujícím policistům na mostě vyměnit ostré zbraně za zbraně 
s cvičnými  náboji. Jsou to ale profesionálové, takže se v prostorech 
obecního úřadu po ukončení cvičení sbíraly jen prázdné nábojnice. 
A že jich bylo. „Agresor“ byl zpacifikován a poté policisté v salonku 
restaurace vyhodnocovali odbornou stránku zásahu. Vedení policie 
na závěr potvrdilo, že jim cvičení hodně dalo. A větička na závěr. Když 
na vás kamarád míří samopalem a řve po vás „lehni smrade“, je to smí-
šený pocit, i když víte, že se jedná o cvičení. V reálu bych to opravdu 
zažít nechtěl. Ale o tom to cvičení bylo.                      Ing. Jaroslav Šula

    Otevírací doba na kurtech - sportovišti              

   SEZÓNA 2016
  Duben Květen Červen Červenec Srpen Září Říjen

Po 9 - 19 9 - 20 9 - 20 8:30 - 20:30 8:30 - 20:30 9 - 19 9 - 18
                
Út 9 - 14 9 - 14 9 - 14 8:30 - 20:30 8:30 - 20:30 9 - 14 9 - 14
  15 - 19 15 - 20 15 - 20     15 - 19 15 - 18
                
St 9 - 12 9 - 12 9 - 12 8:30 - 20:30 8:30 - 20:30 9 - 12 9 - 12
  15 - 19 15 - 20 15 - 20     15 - 19 15 - 18
                 
Čt 9 - 12 9 - 12 9 - 12 8:30 - 20:30 8:30 - 20:30 9 - 12 9 - 12
  15 - 19 15 - 20 15 - 20     15 - 19 15 - 18
                
Pá 9 - 12 9 - 12 9 - 12 8:30 - 20:30 8:30 - 20:30 9 - 12 9 - 12
  15 - 19 15 - 20 15 - 20     15 - 19 15 - 18
                
So 9 - 12 9 - 12 9 - 12 8:30 - 20:30 8:30 - 20:30 9 - 12 9 - 12
  14 - 19 14 - 20 14 - 20     14 - 19 14 - 18
                
Ne 9 - 12 9 - 12 9 - 12 8:30 - 20:30 8:30 - 20:30 9 - 12 9 - 12
 14 - 19 14 - 20 14 - 20     14 - 19 14 - 18

CENÍK:
Pronájem jednoho kurtu:         120,- Kč/hod 
Pronájem plážového hřiště:     160,- Kč/hod

SLEVNĚNÉ VSTUPNÉ 
Pronájem jednoho kurtu:         20,- / 50,- Kč/hod 
Pronájem plážového hřiště:     40,- / 80,- Kč/hod

NÁROK NA SLEVNĚNÉ VSTUPNÉ
Člen Sokola Jarcová a občané Jarcové a Brňova
po zaplacení ročního příspěvku.
Občan Jarcové a Brňova, který není členem SOKOLA:
150,- Kč do 18 let
300,- Kč nad 18 let
 - doklad o zaplacení musí mít vždy u sebe

Do odvolání platí, že dopolední vstup a vstup v pondělí, je pouze po telefonické 
domluvě na čísle 603 489 672.



    Upozornění občanům:                        
Recyklovat je nejen správné, ale také snadné 
Do jedenáctého roku fungování vstupuje v roce 2016 v České republice systém zpětného odběru a recyklace 
vysloužilých elektrospotřebičů. Je to stejný systém, jako ve zbytku Evropy. Každý z nás může díky němu zdarma 
odevzdat svá vysloužilá elektrozařízení na místa odběru s tím, že budou řádně zrecyklována.
ELEKTROWIN, největší český kolektivní systém pro sběr a recyklaci elektroodpadu, už vytvořil na 13 000 
míst zpětného odběru. Jejich prostřednictvím lidé odevzdali téměř 15 000 000 vyřazených elektrospotřebičů 
o hmotnosti více než 245 000 tun. Dosloužilo i vám doma některé elektrozařízení? Nevyhazujte je do běžného 
komunálního odpadu. Odložte je na sběrné místo, odkud bude odvezeno k ekologické recyklaci. Získané suroviny 
dále poslouží při výrobě nových spotřebičů. Sběrná místa, kam můžete vysloužilá elektrozařízení odložit:

• Sběrné dvory – měst a obcí – na nich můžete spotřebiče odevzdat bez ohledu na místo bydliště. 

• Prodejny elektro – prodejci jsou povinni převzít staré spotřebiče při nákupu nového zboží systémem „kus 
za kus“. Podle novely zákona, která začala platit na sklonku roku 2014, musejí obchody s prodejní plochou 
větší než 400 m2 odebrat i malý spotřebič, jehož rozměry nepřesahuje 25 centimetrů, aniž byste byli nuceni 
koupit si nový.  

• Vybrané servisy – rovněž odebírají 
spotřebiče k recyklaci. V rámci pro-
jektu „Jsem zpět“ www.jsemzpet.
cz můžete dokonce pomoci dob-
ré věci. Pokud přinesete starší, ale 
stále plně funkční elektrospotřebič, 
a ten projde přísnými zkouškami, 
můžete ho věnovat některé nezis-
kové organizaci, například Fondu 
ohrožených dětí. 

• Dobrovolní hasiči - se sběrem 
spotřebičů pomáhá také už více než 
1000 hasičských sborů po celé re-
publice. 

• Města a obce podle zákona musejí 
nejméně dvakrát ročně zorganizo-
vat svoz nebezpečného odpadu, 
do kterého patří i vysloužilá elek-
trozařízení. 

Společnost ELEKTROWIN také 
organizuje akcí, při nichž můžete za 
odevzdaný spotřebič získat dárek – 
například v podobě slevy na vstupném 
do ZOO nebo do muzea. Sledujte proto 
pozorně internetové stránky www.
elektrowin.cz a fecebookový profil 
Recyklace je legrace, kde najdete vždy 
aktuální informace. 
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Bačová, email: info@jarcova.cz  Uzávěrka příštího čísla: 31. 8. 2016

www.elektrowin.cz

seznam sběrných dvorů a míst 
zveřejňuje obecní úřad (zde jsou 
vyhlášeny i termíny mobilních svozů), 
nebo na webu www.elektrowin.cz

ZDARMA 
je můžete 
odevzdat do 
sběrného dvora

ZDARMA 
je můžete odevzdat 
v prodejně elektra

...za odložení elektrospotřebiče 
do kontejneru nebo na černou 
skládku vám hrozí pokuta 
až do výše 20 000 Kč?

Víte že...

...některé běžné domácí 
elektrospotřebiče mohou obsahovat 
látky vážně poškozující zdraví 
a životní prostředí!

...pokud chcete předejít 
ekologickému nebezpečí, 
nepouštějte se do demontáže 
žádného z elektrospotřebičů!

Děkujeme a gratulujeme!
Pokud dodržujeme všechny tyto zásady, významně přispíváme 
k ochraně životního prostředí a zdraví nás všech. 

DODRŽUJTE 
PRAVIDLA 
příroda vám to vrátí

vysloužilé elektrospotřebiče 
NEPATŘÍ do komunálního 
odpadu


